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Cyberseminar on “Theoretical and Methodological Issues of the Analysis of Population Dynamics and Supply Systems”
2-13 February 2009 
The Population-Environment Research Network (PERN) invites you to participate in this upcoming cyberseminar organized in collaboration with the Institute for Social-Ecological Research (ISOE) to examine the theoretical and methodological aspects of research into the population-environment nexus. The starting point in this seminar is an interdisciplinary, social-ecological approach to population dynamics which allows structuring the nexus of population, environment and society in theoretically and methodologically novel ways. It focuses on the interactions among demographic changes and supply systems such as water, food, and energy. The approach seeks to be applicable to different population dynamics (e.g. migration, population growth and decline, urbanization, household structures), as well as to different socio-economic and cultural contexts. To read the full description of the seminar, access background papers and sign up to participate in this cyberseminar please go to: 
http://www.populationenvironmentresearch.org.

To participate in this cyberseminar, please read instructions on the PERN website.



Veuillez diffuser
Cyberséminaire sur les « Questions théoriques et méthodologiques liées à l’analyse des dynamiques démographiques et des systèmes d’approvisionnement »
2-13 février 2009 
Le Réseau de recherche sur la population et l’environnement (PERN) vous invite à participer à ce cyberséminaire organisé en collaboration avec l’Institute for Social-Ecological Research (ISOE) afin d’examiner les différents aspects théoriques et méthodologiques liés à la recherche sur les relations entre population et environnement. Le point de départ de ce séminaire est d’aborder les dynamiques démographiques à partir d’une approche interdisciplinaire socio-écologique pour repenser sur les plans théorique et méthodologique la structuration des relations entre population, environnement et société. Il sera centré sur les interactions entre changements démographiques et systèmes d’approvisionnement tels que l’eau, la nourriture et l’énergie. Cette approche vise à pouvoir s’app liquer à une diversité de dynamiques démographiques (par exemple les migrations, la croissance et le déclin démographiques, l’urbanisation, les structures familiales), ainsi qu’à une diversité de contextes socio-économiques et culturels. Pour lire la description complète (en anglais) de ce séminaire, avoir accès aux documents de référence et s’inscrire pour y participer, veuillez vous rendre sur le site web de PERN: 
http://www.populationenvironmentresearch.org.

Pour participer à ce cyberséminaire, veuillez lire les instructions disponibles sur le site web de PERN.
